
Republikové finále OVOV 
(Odznak všestrannosti olympijských vítězů) 

Praha 5. - 6. 9. 2014 

V červnu proběhla okresní a krajská kola soutěže OVOV a naše družstvo se umístilo vždy na 

2. místě. Tento výsledek nás posunul do pozice reprezentanta Pardubického kraje na 

republikové finále, které se uskutečnilo v Praze 5. - 6. 9. 2014. Patrony a hlavními 

organizátory akce byli olympijští vítězové Robert Změlík a Roman Šebrle. Do letošního 

republikového finále se probojovalo více jak 500 závodníků ze 180 škol z celé ČR a družstva 

ze Slovinska, Maďarska, Polska, Itálie a Slovenska. 

Protože mezi krajským a republikovým finále byly prázdniny, chodila většina závodníků 

trénovat i o prázdninách. Chtěli jsme si udržet formu a v nejdůležitějším závodě roku 

zabodovat. 

Do Prahy jsme odjeli ve čtvrtek, prezentovali se, ubytovali se na kolejích VŠ na Strahově. 

Všechno proběhlo hladce a tak nám zbyl čas alespoň na částečnou prohlídku Prahy. 

Večerní program byl pro všechny novinkou, protože závodníci odešli nacvičovat na stadion 

slavnostní nástup a vedoucí je po poradě následovali. V letošním roce se závodilo na 

stadionu Dukly Praha na Julisce. 

V krásném slunečném počasí začaly závody slavnostním nástupem. Týmy závodníků vytvořily 

na ploše olympijské kruhy (my jsme patřili do kruhu žlutého – Asie - a další týmy vždy podle 

barvy svých dresů ostatní barevné kruhy. Vedoucí vytvořili na ploše nápis OVOV. Olypionici 

minulosti i dneška – Dana Zátopková, Věra Čáslavská, Jarmila Kratochvílová, Šárka 

Kašpárková, Imrich Bugár, Gejza Valent, Jan Kůrka, bratři Svojanovští, Jiří Daler, Táňa 

Kocembová, Dalibor Motejlek a mnoho dalších během obou soutěžních dnů sledovali výkony 

závodníků a velmi ochotně se nám podepisovali a fotografovali se s námi. Kromě sportovců 

je pravidelným a aktivním účastníkem závodů populární herec Jakub Kohák. 

Vojáci a policisté tvořili skupinu rozhodčích a patronů jednotlivých družstev. Hudba 

ministerstva národní obrany zahrála státní hymnu a pak už jsme vyslechli zdravice oficiálních 

hostů – předsedy senátu ČR, zástupce generálního štábu MO, policejního prezidenta, 

sportovního ředitele ČOV a dalších. Po hymně OVOV, kterou zazpívala zpěvačka Monika 

Agrebi.  

Závody oficiálně zahájila Věra Čáslavská.  

 

Poté se už rozběhly boje na všech frontách. 1. den jsme absolvovali běh na 60 metrů, skok 

daleký, hod medicinbalem, přeskoky švihadla v průběhu 2 minut a shyby na šikmé lavičce. 

Výkony našich závodníků byly až neuvěřitelné, všichni se v jednotlivých disciplínách 

zlepšovali oproti svým osobním výkonům. Jakub Dostál a Michal Barták se zlepšili hned 5x. 

Tento výsledek vynesl Jabuba na 2. místo v celkovém pořadí jednotlivců r. 2001 po prvním 



dnu. Kateřina Binková hodila medicinbalem 14,90 m a to ji zařadilo na 3. místo v absolutním 

pořadí dívek. Družstvo se pohybovalo na 21. místě, tedy v polovině startovního pole, což byl 

výsledek nad očekávání. V přestávkách mezi jednotlivými disciplinami jsme shlédli zajímavý 

doprovodný komentovaný program – seskok parašutistů na plochu stadionu, ukázku 

záchranných prací hasičů, ukázku bojového umění zásahové jednotky či ukázky z výcviku psů. 

První den byl za námi a do druhé poloviny zápolení byli všichni odhodláni nastoupit 

v bojovné náladě, protože bodové rozdíly v pořadí družstev i jednotlivců byly nepatrné a bylo 

jasné, že se bude rozhodovat druhého dne. 

V sobotu nás přivítalo opět nádherné slunečné počasí. Ze všech závodníků sálala bojechtivost 

a také to bylo znát na výkonech – všech což přinášelo další kvalitní osobní rekordy 

jednotlivců i celého našeho družstva. 

Druhý den soutěží je náročný skladbou disciplín. Jako první se závodníci představí v disciplině 

trojskok snožmo, následují kliky po dobu 2 minut, lehy-sedy po dobu 2 minut, hod 

kriketovým míčkem a poslední disciplínou je běh na 1000 metrů. Všechny disciplíny jsou 

náročné na fyzickou zdatnost všech borců. Tento den jsme strávili v závodním sektoru č. 4, 

jehož patronem byl bývalý reprezentant a olympionik, gymnasta Jindřich Mikulec, který si 

naše družstvo zvláště oblíbil a po celý den nám fandil. Všichni členové družstva odevzdali 

opět ve všech disciplínách výborné výsledky a osobní rekordy každého z nich se vylepšovali. 

Závěrečná disciplína 1000 m probíhala ve značné nervozitě, protože bitva o 1. místo byla 

hodně vyrovnaná a také v soutěžích jednotlivců se dalo leccos změnit. V horkém počasí jsme 

opět zabojovali a všichni v nejlepších výkonech roku jsme soutěž dokončili. Pak už je čekání 

na konečné výsledky a slavnostní vyhlášení. Družstvo naší školy skončilo na celkovém 24. 

místě, tedy v polovině startovního pole. Vynikající. V kategorii jednotlivců nar. v r. 2001 se 

umístil Jakub Dostál na skvělém 6. místě. Z 8 členů současného družstva odcházejí 3. Pětici 

zbývajících závodníků musíme do příštího roku doplnit mladšími. Družstvo je tedy pro 6. 

ročník této soutěže velmi perspektivní. 

Jakub Dostál – 9 osobních rekordů v jednotlivých disciplínách a celkové 6. místo 

v jednotlivcích- družstvu zůstává. 

Ondřej Pala – 7 osobních rekordů a v příští sezoně bude závodit mezi jednotlivci. 

David Loskot – 6 osobních rekordů a v družstvu zůstává. 

Michal Barták – 8 osobních rekordů a v příští sezoně bude závodit mezi jednotlivci. 

Kateřina Binková - 7 osobních rekordů a 3. místo mezi všemi děvčaty v hodu medicinbalem, 

v příští sezoně bude závodit mezi jednotlivci. 

Štěpánka Doležalová – 4 osobní rekordy a v družstvu zůstává. 

Barbora Lněničková – 5 osobních rekordů a v družstvu zůstává. 

Veronika Uhrová – 7 osobních rekordů a v družstvu zůstává. 



Za účinkování v celém tomto podniku v roce 2014 je nutno vyslovit všem závodníků absolutní 

uznání: 

- za účast v okresním kole, kde se mnozí se soutěží teprve seznamovali, 

- za skvělé a nečekané umístění v krajském kole, kde se složení družstva ukázalo jako 

  nejlepší, 

- za pravidelnou účast na prázdninových trénincích, 

 - za bojovnost a nadšení při bojích na RF v Praze. 

Výsledky celého družstva i jednotlivců jsou pro nás zavazující. Věříme, že se v příštím roce 

najdeme další talenty a sportovní výsledky půjdou ještě nahoru. 

Těšíme se na 6. ročník OVOV. 

Mgr. Jan Stodola 

Mgr. Karla Nováková 


